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lr Zanierzarn sig wypowiadac rn' nastgprS 4cych sprawach :

- Ustalenie porz4dku obrad.

-PrzyjEcie protokolu Nr 212024 zposredzenia Kornisji Skarg, Wnioskow i Petycji

w dniu 26 czerwca2024 r.

- Zaopiniowanie petycji rnieszkafca grniny Bielsk Podlaski z dnia28 naja2024 r.

o dokonanie zmiany zapisu $ 16 ust. 2 w staflrtach solectw zgodnie z wyrnogarni

art.36 ust. 3 pkt2 ustawy o samorz4dzie gminnym (wybory sohysa i rady

soleckiej),

- Zaopiniowanie petycji rnieszkarica Grniny Bielsk Podlaski z dnia 18 lipca 2024 r.

o dokonanie zmiany $ 6 w statutach solectw zgodnie z wymogarni ar1. 35 ust. 3 pkt

i nstawy o samorz4dzie gminnym, ktory okre6la w szczegolnoSci ,rrazwQ i obszar

ednostki pomocniczej ".

- Zaaprniowanie petycji rnieszkanca Grniny Bielsk Podlaski z dnia 5 lipca 2A24 r.

w sprawie trybu prac nad projektern uchwaly budzetowej Gminy Bielsk Podlaski.

- Sprawy biez4ce.

Ustalenie porz4dku obrad.

Szanowni Radni, tak sig zlo?ylo, 2e w tej komisji s4 wszystkie osoby, ktore s4

nowo wybranymi radnymi. Pomimo tego spodziewam sig, ze jtz zaponraliScie sig

z ustaw4 o samorz4dzie gminnym oraz statutem naszej gminy. OczywiScie do

zadafi Waszej komisji jest rozpaffywanie skarg wniosk6w i petycji. Po

roqatzeniu Komisja przedklada swoj4 opinig przewodnicz4cemu rady, ktory

wprowadza do porz4dku obrad najbliZszej sesji rozpatrzenie skargi, wniosku lub

petycji. Warto wiedzied co ornacza slowo rozpatrywanie. Kr6tko m6wi4c jest to

rozwir2y! wnikliwie, sprawdzi6. W porz4dku dzisiejszych "obrad" mamy w

kaZdym punkcie zaopiniowanie poszczegolnych skarg i petycji. Szanowni Radni,

to jest niezgodne z aktami prawa, atakhe ze zdrorryym rozs4dkiem. Jak mo2na coS

zaopiniowafbezrozpatrywania? 
.

Zgodnie z unonnowaniami prawnymi na posiedzeniu komisji rady gminy mog4

uczestniczyd osoby spoza komisji, np. w6jt, inni radni, czy tez osoby postronne.

Jednak zgodnie z $ 38. ust..3 Statutu Gminy Bielsk Podlaski "Przewodnicz4cy

komisji moze udzieli6 gtrgsu osobie spoza komisji, po upr:ednim zgloszeniu sig



przed posiedzeniem komisji oraz podaniu w formie pisemnej przedmiotu sprawy,

w ktorej zanierza sig wypovfiadad. Panie Przewodnicz4cy, kt6re z obecnych

dzisiaj os6b zgtosily sig pisemnie do Pana przed posiodzeniem komisji, 2e

zamierzaj1 zabr at, glo s ?

Przyjgcie protokolu Nr 212024 z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosk6w i

Pefycji w dniu 26 czerwca 2024 r.

Zgodnie z $ 36. ust.7. Statutu Gminy "Z posiedzeniakomisji sporz4dza sig

protok6l, kl6ry po podpisaniu przez protokolanta przedklada sig czlonkom komisji,

najp6zniej na 7 dni przed kolejnym posiedzeniem komisji. Protok6l podpisuj4 po

przyjgciu na kolejnym posiedzeniu komisji: przewodnicz4cy komisji orev wszyscy

czlonkowie komisji obecni na posiedzeniu."

Na posiedzenidl Komisji skarg wnioskow i petycji w czerwcu byl punkt:

"Rozpatrzenie petycji mieszkarica gminy z dna 28 maja 2024 roku w sprawie

statut6w solectw ". Bylem obecny na tym posiedzeniu i stwierdzam,2e komisja nie

rozpatrywala mojej petycji, tylko Pan przewodnicz4cy Komisji Andrzej Czecntga

czylal otrzymane dokumenty, a w dyskusji kr6tko wypowiadali sig: Pan Radny

Konrad tr apifski i Pani Radna Angelika Nieroda. Uprzejmie proszg przeczytac jak

jest zapisane w protokole rczpatrywanie mojej petycji.

Zaopiniowanie pefycji mieszkarica gminy Bielsk Podlaski z dnia 28 maja 2024

r. o dokonanie zmiany zapisu S 16 ust. 2 w statutach solecfw zgodnie z

wymogami art. 36 ust. 3 pkt 2 ustawy o samorz}dzie gminnym (wybory

soltysa i rady soleckiej).

Panie i Panowie Radni, moja petycja z 28 maja byla bardzo krotka i na temat.

Zgodnie z zapisemw Statucie naszej gmin "$ 56. W przypadku wniesienia skargi,

wniosku lub petycji, dla kt6rego organem wlaSciwym jest rada gminy,

przewodnicz1cy rady niezwlocznie przekaaje skargg, wniosek,lub petycjg do

komisji skarg, wniosk6w i petycji, natomiast kopig skargi, wniosku lub petycji

przekantje do wiadomoSci w6jtowi w celu umo2liwienia zajEcia stanowiska w

3prawie." Niestety, ale Przewodnicz4cy Rady Gminy moj4 skargg przekazat do

komisji i do w6jta dopiero 7 czerwca, czyli po dziesigciu dniach. Z kolei wojt



nastgpne dziesig6 dni pisal swoje stanowisko. Po zapozrnniu sig ze stanowiskiem

w6jta po dwoch dniach przekazatrem swoje wyjaSnienie do petycji, kt6re zostalo

przeczytane przez przewodn iczqcego na poprzednim posiedzeniu 26 czerwca.

Moje ryyjaSnienie napigalem na pigciu stronach oraz w czterech zal4cznkach.

WlaSnie dzisiaj opiniujecie moj4 petyojg. Dlatego przypomrlE fakty.

Na sesji 29 maja rada gminy uchwalila, ze wy'bory w solectwach bgda trwa6 fi do

3l paLdziernika oraz zobowi4zano wojta do ich przeprowadzenia. No i zaczgla sig

tytaniczna praca w6jta, polegaj4ca m.n. na prowadzeniu zebrafi wytorczych we

wszystkich solectwach i to w wigkszoSci po godzinach pracy. W naszej gminie

teraz az pigddziesi4t trzy solectwa. Nie trudno policzy6 ile godzin pracy

dodatkowo musi po6wigci6 Pan W6jt, a ile kilometr6w przejechad? A pr6cz wojta

jeszcze dwie osoby z lurzgdl gminy musz4 jeldzil i pracowaf. Zupelne inaczej z

wyborami w solectwach poradzono w s4siedniej gminie Wyszki. Tam wybory

odbyt5, sig w ci4gu jednego miesi4ca a glosowanie w jeden dziefi w niedziel4 23

czerwca. I jtfi drogi miesi4c w61t z urzgdem gminy Wypzki mog4 spokojnie

pracowad. Mozra? Mo2na!

A jak w praktyce wygl4dajE wybory w solectwach w naszej gminie? Zebranta

wytorcze w pelni. Na 53 solectwa w naszej gminie wybory gdbyly sig aktualnie w

35 solectwach. Frekwencja wyborcza bardzo r62na. od kilkunasfi o/o w Sob6tce,

Dubiazynie, Knorydach i Pilipkach do ponad 70 % w Plutyczach i Deniskach, a w

Jacewiczach 250 o/o (na 14 mieszkanc6w upowzrznionych glosowalo 35 osob.

OsobiScie bytem obecny na siedemnastu zebraniach. Ostatnio w nastgpuj4cych

solectwach: Orzechowicze, Dubiuiryn, Stryki, Sob6tka, Pasynki, Kozly- Rajki,

Kozyno, Sakf Plutycze. Prawie wszgdzie zebr4nia odbyl5' sig spokojnie, a nawet w

bndzo milej atmosferze jak np. w Sakach i Strykach.

Na zebraniu w Pasynkach, kt6re prowadzil zastgpca wojta Anatol Filipiuk

mieszkafrcy emocjonalnie wyruhali oburzenie na dotychczasowe zaniedbania w tej

wsi. Byli zdziwieni. ze wieloletni urzgdnik Anatol Filipiuk nie potrafil wyjaSnid

oczywistych spraw.

W Plutyczach 16 sierpnia zanim wytrano sohysa odbyla sig totalna awantura. Na

zebranie przybylo prawie sto os6b. Podobno w wigkszoSci byty to osoby, kt6re nie

mieszkaj4 na stale w tej wsi i wszystkie te osoby zostaly dopuszczone ptzez w6jta,



prowadz4cego zebranie do glosowania, pomimo protestu niekt6rych stalych

mieszkanc6w. W zebraniu uczestniczlrt radny Jerzy Chilkiewicz zamieszkaly w

Chrabolach wybrany na sohysa w Deniskach. Padla nawet propozycja aby radny

Chilkiewicz zglosil swoj4 kandydaturE na soltysa i w Plutyczach. Radny odmowitr i
opuScil zebranie.

Panie Przewodnicz4cy, Szanowni Pafrstwo" przypomng, 2e w uzasadnieniu swojej

petycji z 28 maja napisalem: "Wybory soltys6w i rady soleckiej na zebraniu

wyborczym nie zapewniaj4 glosowania tajnego, oraz zebranie wytorcze w
liczniejszych solectwach, np. Augustowo, czy Widowo uniemo2liwiaj4

zapewnienia uczestniczenie w glosowaniu wszystkim mieszkaricom.

Niemo2liwoSci4 jest, aby kilkaset mieszkahc6w moglo bra6 tdzialjednoczeSnie w
zebraniu wyborczym." 'W rzeczywistoSci to byty zstryczajne zebrania wiejskie,

czgsto z udzialem osob przyjezdnych z Bielska Podlaskiego i Bialegostoku, a

czasem i z innych miast. Jak m6 cja w wytorach byla bardzo r61na,

np. w Sob6tce glosowalo tylko Wystarczylo aby wybra6 sohysa i
trzy osoby do rady soleckiej. Najwyzsza frekwencja wytorczabyla w Deniskach

76,54oh i prawdopodobnie w Plutyczach. A w Jacewiczach to zagadka, jaka byla
frekwencja" ale o tym p6zniej.

Szanowni Panstwo, bylem obecnym na zebr'an-*tach w Chrabolaeh i w Deniskach i
na wlasne oczy widzialem, 2e w Cluabolach i w Deriiskach glosowal jako

mieszkaniec Pan Jerzy Chilkiewicz - radny gminy i przewodnicz4cy Komisji

BudZetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej. Jak to mozliwe? Postaram sig

wyjaSni6. Pan Jerzy Chilkiewicz dotychczas byl sohysem w tych dwoch wsiach i
mieszkal w Chrabolach. Na zebraniu wytorczym 26 czerwca w Chrabolach

zre4rgnowal z kandydowania na sohysa a 26 lipca zgodzll sig kandydowac na

sohysa i glosowal jako mieszkaniec w Deniskach. Nawet sam w6jt,

przewodnicz4cy zebrania byl zdziwiony, 2e Jerzy Chilkiewicz przeprowadzil sig

do Denisek. Podobno kupil posiadloSd w Deniskach. Ciekawiej jeszcze bylo w
Jacewiczach. Wedlug protokoLa zebrania wyborczego 29lipcaw Jacewi

og6ln4 liczbg 14 uprawnionych do glosowania mieszkafrcow sotrectwa

obecnych bylo 35 os6b. W zebraniu uczestniczylt r6wnie2 mieszkaricy nie ujgci w

stalym rejestrze wyborc6w, Worzy zostali dopuszczeni do glosowania przez



\n/

mieszkancow ujgtych do stalego rejestru wyborc6w solectwa Jacewicze. W
glosowaniu jawnym I os6b uprawnionych do glosowania wyrazilo zgodg, przez

podniesienie rgki, na dopuszczenie pozostatych mieszkaricow solectwa Jacewicze

do wzigcia udzialu w lyytorach na Sottysa i Rady Soleckiej. W zwiqzku z czym

wszystkie uczestnicz4ce osoby, bgd4ce mieszkat'rcami solectwa Jacewicze zostatry

wpisane na listg obecnoSci na zebraniu wytorczym w dniu 29 lipca 2024 roku, po

czym braly udziatr w wyborach. Wyb6r Sohysa odbywa sig bez wzglgdu na liczbg

obecnych uprawnionych do glosowania mieszkanc6w Solectwa. Lista obecnoSci -

w zal4czeniu do protokolu. Zebrante wyborcze ofirrorzyl i prowadziL WALENTy
KORYCKI - W6jt Gminy Bielsk Podlaski. Na protok-olanta zebrania wyborczego

wybrano w glosowaniu jawnym JustynE Wr6blewsk4 - Strapczuk - Inspektora

Urzgdu Gminy Bielsk Podlaski."

Szanowni Pafstwo, 8 os6b uprawnionych do gtosowania w Jacewiczach zmienilo

$ 16. pkt 2. w statucie sotrectwa Jacewicze. Teraz nie wiadomo jaka byla

frekwencja wyborcza w Jacewiczach; I00o/o, czy 250yo, poniewaz w protokole

tego nie napisano. W ostatni pi4tek bylem na zebraniu wytorczym w Plutyczach.

Zaopiniowanie pefycji mieszkarica Gminy Bielsk Podlaski z dnia 18 lipca 2024

r. o dokonanie zmiany $ 6 w statutach solectw zgodnie z wymogami art. 35

ust. 3 pkt I ustawy o samorz4dzie gminnym, ktriry okreSla w szczeg6lno5ci

,n zwg i obszar jednostki pomocniczei',.

Szanowni Pat'rstwo Radni, tym razem przewodnicz4cy rady gminy w sprawie tej

petycji niezwloczrie przekazal petycjg komisji i wojtowi tj. lg lipca. Wojt swoje

starrowisko przedstawil 3l lipca, tj. po dwunastu dniach. W swoim stanowisku

w6jt Pan Walenty Korycki przekonuje: "W jgzyku polskim slowa: ,,teren,' i
,robszar" czgsto s4 traktowane i uzyvvane jako synonimy, czyli v,tytazy, kt6rych

ntaczenie jest zbli2one do znaczenia innych sl6w lub z nimi identyczne. SloWnik

lgzyka polskiego podaje przyklady synonim6w dla slowa ,,obszar", ktoryrmi s4

m.in. stowa: teren, pole, przestrzen powierzchnia, miejsce, terytorium, rejon,

strefa. Analogicznie synonimem dla slowa ,,teren" jest slowo ,pbszar". Uzycie w



tresci statutow solectw sformulowania: ,,Terenem dzialanria Solectwa jest wieS

jest okreSleniem zrozumialym i nie wymaga zmiany. Doda6 naleLy r6wniez,

he w ustawie o szlmorz4dzie gminnym r6wnie2 slowa ,,obszar" i ,,teren" uzywane

s4 zamiennie, np. w art" 4eb ust. I - ,,czgSci obszaru gminy", natomiast w art. 5

ust. 1 - ,,ila terenie gminy". "

' Nie wiem z jakiego slownika Pan W6jt korzystal, 2e przekonuje, chyba r6wnie2 i

siebie samego, 2e ,,teren" i ,,obszar" czgsto s4 traktowane i u2ywane jako

synonimy, czyli.vq itazy, kt6rych znaczeniejest zblizone do znaczenia irurych slow

'lub z nimi identyczne. W internecie mozna znale26 i nawet kupi6 Slownik jgzyka

polskiego wydany przez PWN, Druk: Warszawa, 2023. Autorzy: Lidia Drabik,

Aleksandra Kubiak-Sok6l, Elzbieta Sobol, gdzie slowo obszar ma cztery

Tnaczema"
\.i,/

, I. (ograniczona czgS6 przestrzeni, zwykle du2ych rozmiartfw; te2: okreSlona

powierzchnia czegoS>>

2. <miejsce wystgpowania, zasiggu czegoS>

3. <<dziedzina j akiej S dzialalnoSci>

4. <w'matemat5rce. zbi6r otwarty i spojny>

Synonimy slowa obszar (duzapowierzchnia) to'. zona, obreb, tervtorium, strefa.

Ateraz zobaczmy slowo ry. Znaczenia'.

1. <<pewien obszar ziemil>

2. pot. <<obszar objgty sfer4 czyjegoS dzialania>
'\-/ 

3. pot. <<wladze, oSrodki prowincjonalne w stosunku do wladz, oSrodkow

centralnych>

4. <sfera dziaLania, pole aktywnoSci>

5. <arena jakichS .wydarzefi>

6. <czESd powierzchni ziemi wraz z jej rzeAb4 i pokryciem>

Synonimy slowa teren (okreslony geograficznie ) to: okolica, .kraiobraz, krai,

stronv, kraina.

Uprzejme proszg zwrocic uwagg, 2e w Slowniku PWN ani przy definicji slowa

obszar nie ma okreslenia teren a takhe prry definicji slowa teren nie ma

okreSlenia obszar.



Ponadto Pan w6jt w swoim stanowisku dodaje. "2e w ustawie o samorz 4dzie
gninnym r6wnie2 slowa 

"pbszar" i ,,teren,, uzywane s4 zamiennie,, i podaje
przyktady. To przeczTrtam te artykuty: "Art. 4eb. 1. ,,'w przypadku zmiany granic
grnin polegaj4cej na' wyl4c zeniu czgsci "9b*r- gminy i jego wl4czeniu do
s4siedniej gminy; gmina, do kt6rej zostal wl4czony ten obszar, wystgpuje we
wszystkie prawa i obowi4zki gminy na tym obszarze, w tym prawa i obowi4zki
wynikaj4ce z zez\ lolef, koncesji oraz innych akt6w administracyjnych.,, Obszar w
tym wypadku, zgodnie z definicj4 w Slowniku pWN jest to ,,ogranic zonn czgS6

Przestrzeni""' W tresci fut. 5. 1. ustawy o samorz 4dzie gminnym: ,,Gmina 
moze

tworzyt jednostki pomocnicze: solectwa oraz'dzielnice, osiedla i inne. Jednostk4
pomocnicz4 moze by6 r6wnie2 potro2one na terenie gminy miasto.,, I tutaj slowo

.teren onacza "pewien obszar zierni" tj. gminy bez okreslenia jej granic.
A teraz zobaczmy Art 35. ust .3. "statut jednostki pomocniczej okresla w
szczeg6lnosci: 1) nazwg i obszar iednostki pomocniczeji, nie teren a obszar,
kt6ry zgodnie ze slownikiem powinien byd ograniczon4 czgsci4 przestrzeni. A
spraw4 oczywist4 jest, Le czgsd przestrzeni ogranicza sie konkretnymi
granicami. w gminach, gdzie czytai4 ustawg o samorz4dzie gminnym ze
zrozumieniem statutabh solectw jest podana powierzchnia solectwa w hektarach
i z mapk4 w zaL4czniku. Niestety, ale w naszej gminie jedziemy jeszcze po
dobrych torach z poprzedniej kadencji. Dobrych torach dla w6jta, a nie dla
sppleczeristwa. obawiam sig, ze na tych dobrych torach mo2nasig wykolei6.
I eo sig dzieje po stanowisku w6jta?
ot6214 sierpnia 2024 r. ni st4d ni z ow4d odbylo sig posied zenieKomisji Skarg,
wniosk6w i Petycji Rady Gminy Bielsk Podlaski, na kt6rym ,,rozpatrzono,, 

moj4
petyrje z 18 lipca. Szanowny Panie Przewodnicz4cy Komisji, proszg powiedzie6,.
c4r to Pan zwolal posiedzenie komisji w srodg 14 sierpnia? Gdzie odbytro sig
posiedzenie i czy na tym posiedzeniu rozpatrywano tylko jedna petycjg, czy dwie
inne oraz skargi? Jaki byl porz4dek obrad tego posiedzenia 14 sierpnia? A moze
jest juz protok6l z tegoposiedzenia?



Szanowni Pafstwo,

ffzymam wydruk dziwnego pisma zatytulowanego " - P R O J E K T -,.
Niewiadomo czego jest to projekt; opinii, rekomendacji konrisji, czy uchwaly rady

gminy.

PrzypomnQ,2e moja petycja dotyczyLa.zmiany zapisu w $ 6 w statutach solectw,

a dokladnie to dostosowanie zapisu do wymogow w ustawie o samorz4dzie

gminnym. Teraz wyjaSnig Wam szanowni radni na czym polega problem, Ot6z w

ustawie jest wyraznie zapisane, 2e "Statut jednostki pomocniczej okreSla w

szczeg6lnoSci: 1) nazwq i obszar jednostki pomocniczej", a w statucie kazdego

solectwa w naszej gminie mamy; "Tetenem dzialania solectwa jestwieS...', A jaki
jest obszar tej wsi, tego solectwa? Niewiadomo.

.Petycjg zlo|ylemponiewaz czasem pow5taj4 nieporozumienia. Przytoczg przyklad.

18 lipca zwr6cilem sig z wnioskiem do urzgdu gminy, o przeslanie na m6j mail

ma.pY, ewentualnie szczeg6lowe opisy przebiegu granic solectw: Chraboty i Haiki,

oraz o przeslanie na m6j mail informacji na jakim obrgbie polozone s4

zabudowatria kol Chraboly. Otrzymalem informacjg od zastgpcy w6jta mgr fu;r.

Anatola Filipuka e Gmina Bielsk Podlaski nie posiada map terenu wsi Chraboty

i Haiki z zanaczonym przebiegiem granic tych wsi." i "Le na obszarre Gminy

Bielsk Podlaski nie ma miejscowoSci o namrie ,,Kolonia Chraboly". Wykaz

miejscowoSci okreSla obwieszczenie Ministra Spraw Wewngtrznych i
Administracji z dnia 17 paldziernka20Ig r. w sprawie wykazu urzgdowych nazw

miejscowoSci i ich czgsci. (Dz.U. z 20I9r., po2..2360). W zwi4zku z tym,

niemoZliwym jest ustalenie, w jakim obrgbie znajduj4 sig zabudowania - ,,kolonii
I

Chraboly."[Wobec takich odpowiedzi wyslalem Panu mgr inz. A. Filipukowi

zdigcie drogowskafu "Kolonia Chraboly", aby dowiedzial sig, Ze pomimo braku

takiej miejscowoS azie urzgdowym, to w rzeczywistoSci jest taka kolonia i
poprosilem o informacjg jaki organ ustawil ten znak przy drodze.krajowej.

Ponadto mgr in2. A. Filipiuk poinformowal mnie: "ze Gmina Bielsk Podlaski nie

posiada map terenu wsi Chraboty i Ha6ki z zazrraczonym przebiegiem granic tych

wsi. Organowi nie jest wiadome, aby takie mapy byly tez w posiadaniu Starostwa

Powiatowego w Bielsku Podlaskim. " Zastgpca w6jta w nastgpnej odpowiedzi

pisze: "zarz4dc4 drogi na kt6rej znajduje sig zrak drogowl, ,,Kolonia Chraboty" nie



jest Gmina Bielsk Podlaski." Proszg zttrlcit, uwagg, Le Pan mgr fu2. A. Filipiuk
nie rozumie znaczenia slowa "gmina", a w dodatku informuje: "Wobec
powyzszego W6jt Gminy Bielsk Podlaski nie jest w stanie wyjaSni(, dlaczego 1y7w

znak zostal ustawiony.J'

Szanowni Pafstwo, wobec takich odpowiedzi napisale m jeszcze-lm 14 sierpnia:A 
. ^ r'.rr . ,: 

tuoouo''t

[ "Panie mgr fu2. A. Filipiuk uprzejmie proszg zaponra| sig definicj4 slowa

"gmina". Gmina Bielsk Podlaski nie jest i nie moze byc zarz4dc4 jakiejkolwiek

nieruchqmoSci. Uprzejmie proszg udzielid nastgpuj4cych informacji: Jaki organ

lest znz4dc4 drogi, przy kt6rej jest ustawiony drogowskaz: "Kolonia Claaboly,,? Z
jakiego powodu Wojt Gminy Bielsk Podlaski nie jest w stanie wyjaSni6, dlaczego

wlw znak zostaL ustawiony? Dlaczego W6jtowi Gminy Bielsk podlaski nie s4

,dostgpne mapy obszar6w poszazeg-6lnych miejscowoSci na terenie Gminy Bielsk
Podlaski? czy w6jt Gminy ma moZliw os6 zapozna6 sig z granicami obrebu wsi
Hacki?" I

Szanowni Pafstwo, w internecie jest bardzo ciekawy portal. Wystarc google

wpisai "Mapy.cz" i gtworzw, a tam jest okienko wyszukaj i mohna zobaczy|
dokladny obszar dowolnej miejscowosci w naszej gminie. Rzeczywiscie nie ma

"kolonii Chraboty", ale s4 zabudowania na mapie, kt6re sQ w granicach solectwa
Hacki. Ale pewnie to jest zbyt trudne dla zastgpcy w6jta mgr in2. Anatola
Filipiuka

wracaj4c do mojej petycji i zapisu w tym "projekcie": "'w celu wydania opinii
tej sprawie' Komisja zapoznala sig: - z tresci4 petlzcji z dnia 1g lipca 2024
mieszkafrca wsi Haiki; - ze stanowiskiem W6jta Gminy Bielsk podlaski zawartym
w piSmie Ot.l52-6.2024.1R2 dnia3l lipca 2024 r., Komisja zarekomendowala:

1) Nie wprowadzac zmiany $ 6 w statutach solectw w spos6b wskazany przez

autora petycji, kt6ry wskazuje, ze okreslenie ,,teren" i ,,obszar,, nie s4 pojgciami
tozsamymi, wigc wnosi o zmiang w statutach okreslenia ,,teren" na uz1e w
ustawie o samorz4dzie gminnym okreslenie,,obszar,'. 

,

2) Poniewu| w jgzyku polskim slowa ,,teren'? i ,,obszar" czgsto s4 traktowane i
u?ywane jako synonimy, cryli wrazy, kt6rych znaczenie jest zbljasne do
znaczenia innych sl6w llb .z nimi identyczne, czego przyklady podano w
stanowisku W6jta Gminy na podstawie Slownika JEzyka Polskiego, Komisja nie

w

r.
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widzi potrzeby zmiany wskazanego w petycji sformulowania, poniewaz brzmienie

$ 6 statut6w solectw jest okreSleniem zroz'Jmia\ym.", wygl4da na to,2e rozpatruj4c

m tycjE uwierzyliScie Panu Wojtowi. Szanowni Radni, ja r6wnie2 w roimych

sprawach wierzq Panu Walentemu' Koryckiemu, ale jest takied rosyjskie

przyslowie: "dowierajr ro prowieraj". Wigc przeczytawszy stanowisko Pana

WOjU sprawdzilem to w solidnym Slowniku Jgzyka Polskiego. Potocznie to

rzeczywiScie slowa obszar i teren s4 bliskoznaczrrel ale przepisy prawa to nie jest

rnowa potoczna. i w ustawie o samorz4dzie gminnym dobitnie jest sformulowane,

ze statut solectwa powinien okreSlac: "r:razNvg i obszar jednostki pomocniczej...",

dlatego uprzejmie proszg Was nowo wytranych radnych, zmtim podniesiecie rgkg,

czy te2naciSniec ie { Vrzycisk na tablecie sprawdzaj cie za.ry-tiuk glosujecie.

- Zaopiniowanie petycji mieszkarica Gminy Bielsk Podlaski z dnia 5 lipca

2A24 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwaly hud2etowej Gminy

Bielsk Podlaski.

Panie hzewodnicz4cy, szanowni radni, przy tej petycji muszg sig przyznal, 2e

pisz4c j4 zasugerowalern sig tresci4 uchwaly rady gminy z innej gminy, gdzie

fraza: "Radni, rady soleckie, organizacje pozarz4dowe ubiegaj4ce sig o dotacjg i

rnieszkaficy ..... mog4 zglaszalwnioski o ujgcie w budZecie zadafiw terminie

do 30 wrzeSnia 2023 r." I nie wpadlem na pomysl aby sprawdzid jak jest w

zarz4dzeniach w6jta w naszej gminie. obsenmrj4c dzialania radnych w poprzedniej

kadencji, to oni zapominali, 2e projekt budzetu byl poprzedzany odpowiednim

zarz4dzeniem w6jta. Tak to moja wina, 2e zawracam glowg w tej kwestii i trzeba

pochwali6 zarowno poprzedniego wojta jak i obecnego za takie solidne

zarz4dzenie w sprawie opracowani4 projektu budZetu na nastEpny rok. Tenz warto

aby radni podczas utrzymywania stalej wigzi z mieszkafrcami informowali o tym

zarzadzenit.

- Sprawy bieZ4ce.

Panie przewodnicz4cy, szanowni radni, rozumiem, 2e na dzisiejszym posiedzenit

zmgczyliScie sig. Porz4dek obrad byt bogaty. Wytaczcie, ale chcg powiedziec,2e

ptocz trzech petycji napisalem jedn4 skargg do rady gnny, kl6ra nie trafila na
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dzisiej Mam t9 skargg i zlo29 do

protok na zebraniach Ze Problem

ztvi4zany z korzystania z mienia gm powszechny.

Ponadto wiem od kilku os6b, 2e skladali wnioski i skargi do rady gminy, kt6rych

r6wnieZ nie bylo na dzisiejszym posiedzeniu. Tak, 2e czeka nas w niedtugim

czasie kolejne.posiedzenie waszej komisji" moze Jeszcze przed najblizsz4 sesj4.

DzigkujE zauwag7.
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